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Protokół z XIII Sesji Rady Gminy 

z dnia 30 listopada 2011 r. 

Sesję rozpoczął o godzinie 16.10 Przewodniczący Rady Gminy pan Henryk Lesiński. 
Przywitał radnych, sołtysów, pracowników Urzędu Gminy oraz gości obecnych na sali. 

Obecni byli: 

Marek Borowczyk 

Jarosław Bytniewski 

Rafał Drzewiecki 

Tadeusz Lammel 

Henryk Lesiński 

Tomasz Maćkowiak 

Jan Rajchelt 

Katarzyna Ratajczak 

Krzysztof Socha 

Sławomir Urbaniak 

Aleksandra Wojciechowska 

Katarzyna Zaradzka 

oraz sołtysi: 

Jolanta Fludra 

Bożena Karolczak 

Stanisław Lesiński 

Jan Mąderek 

Halina Michalak-Szczepaniak 

Eugeniusz Nowicki 

Ferdynand Nowicki 

Mirosława Rutkowska 

Grzegorz Siwek 
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a także: 

Wójt- Bogdan Kemnitz 

Zastępca Wójta/ Sekretarz Gminy- Genowefa Przepióra 

Skarbnik Gminy– Mirosława Nowak 

Radca prawny – Anna Tyczka  - Woźniak 

Podinspektor ds. księgowości podatkowej   – Aleksandra Sołtysiak 

Podinspektor ds. wymiaru podatków   – Irena Plebanek – Pawlak 

Podinspektor ds. obsługi rady i promocji gminy – Anita Pawlińska 

 

 Przewodniczący rozpoczął od głosowania nad przyjęciem porządku obrad, który 
przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjecie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał  podjętych na ostatniej sesji. 
5. Podjecie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu jednego kwintala żyta, 

przyjmowanej jako podstawę obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy. 
6. Podjecie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
7. Podjecie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 
8. Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Kleszczewo z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2012 roku. 
9. Podjecie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wzorów 

formularzy podatkowych. 
10. Podjecie uchwały w sprawie wyraz nenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości położonych w miejscowości Gowarzewo. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego zasady korzystania z 

sal wiejskich na terenie Gminy Kleszczewo. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie warunków i trybu finansowania zadania własnego Gminy 

Kleszczewo w zakresie rozwoju sportu. 
13. Podjecie uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej do usług 

świadczonych przez Zakład Komunalny w Kleszczewie w zakresie komunikacji 
autobusowej. 

14. Podjecie uchwały w sprawie zmiany budżetu na rok 2011. 
15. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
16. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
17. Odpowiedzi na interpelacje. 
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18. Zapytania i wolne wnioski. 
19. Zakończenie. 

 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem porządku obrad głosowało 11 osób. 

Przeciw zmianom było 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady ogłosił, że porządek posiedzenia został 
przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 2 porządku posiedzenia 

Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad – żaden z radnych nie złożył 
interpelacji. 

Ad.3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Rady zapowiedział przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, poinformował 
radnych, że protokół zawiera uwzględnioną poprawkę zgłoszoną przez radnego Sławomira 
Urbaniaka. W związku z brakiem sprzeciwu któregokolwiek z radnych Przewodniczący 
Lesiński przeszedł do głosowania nad przyjęciem protokołu 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 

Za przyjęciem protokołu głosowało 11 radnych. 

Przeciw glosowało 0 osób. 

Od głosu wstrzymała się  1 osoba. 

W związku z tym Przewodniczący stwierdził, że protokół został przyjęty przez Radę Gminy. 

Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał przedstawiła Sekretarz Gminy. Sprawozdanie stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.5 porządku posiedzenia 

Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia, oddając głos pani Irenie 
Plebanek-Pawlak, podinspektorowi ds. wymiaru podatków, która przedstawiła projekt 
uchwały  Nr XIII/89/2011 w sprawie ustalenia ceny 1 q żyta  przyjmowanej jako podstawę 
obliczenia  podatku rolnego na obszarze gminy w 2012r. Pani Plebanek- Pawlak 
poinformowała, że ogłoszona przez Prezesa GUS  średnia  cena  skupu żyta wynosi 74,18 zł 
za 1 q żyta, natomiast projekt uchwały przewiduje jej obniżenie do kwoty 46,00 zł za 1q. 
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Projekt uchwały szczegółowo omówiony został podczas posiedzenia komisji i  uzyskał 
pozytywną opinię Wielkopolskiej Izby Rolniczej. 

W związku z brakiem pytań odnośnie projektu uchwały, Przewodniczący przeszedł do 
głosowania. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała nr XIII/89/2011 Rady Gminy Kleszczewo z  dnia 30 listopada 2011 została podjęta i 
stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.6 porządku posiedzenia 

 Przewodniczący po raz kolejny oddal głos pani Plebanek-Pawlak, odnośnie projektu uchwały 
Nr XII/90/2011 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
Przedstawiła ona proponowane roczne wysokości stawek podatku od nieruchomości 
określone w projekcie uchwały. Projekt uchwały omówiony został również szczegółowo 
podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań odnośnie projektu uchwały, dlatego Przewodniczący przeszedł do 
głosowania. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała nr XIII/90/2011 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 30 listopada 2011 została podjęta i 
stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.7 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński oddał głos pani Aleksandrze Sołtysiak, podinspektorowi ds. 
księgowości podatkowej. Pani Sołtysiak przedstawiła projekt uchwały, który przedstawiony 
został szczegółowo podczas posiedzeń komisji. Wobec braku pytań Przewodniczący 
przeszedł do głosowania. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 
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Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała nr XIII/91/2011 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 30 listopada 2011 została podjęta i 
stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.8 porządku posiedzenia 

Przewodniczący oddał głos pani Sekretarz, która przedstawiła projekt Uchwały Nr 
XIII/92/2011  w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Kleszczewo z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2012r. Projekt uchwały jako priorytetowy obszar 
współpracy  przewiduje zlecenie do realizacji zadania  dotyczące organizacji czasu wolnego 
dla dzieci  w sferze nauki, szkolnictwa, edukacji oświaty i wychowania. Projekt uchwały 
omówiony został również szczegółowo podczas posiedzenia komisji. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

W trakcie głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się  0 radnych. 

Uchwała nr XIII/93/2011 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.9 porządku posiedzenia 

Pani Irena Plebanek-Pawlak przedstawiła projekt Uchwały Nr XIII/93/2011 w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy podatkowych.  Zmiana dotyczy 
deklaracji na podatek od nieruchomości w związku ze zmianą terminu składania formularzy 
podatkowych, z 15 na  30 stycznia każdego roku podatkowego. Projekt uchwały został  
omówiony szczegółowo podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań odnośnie tego punktu, dlatego Przewodniczący przeszedł do 
głosowania. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała nr XIII/93/2011 została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.10 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XIII/94/2011 w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 
nieruchomości w miejscowości Gowarzewo przedstawił Pan Wójt. Projekt uchwały dotyczy 
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zbycia w drodze przetargu 2 działek (chodzi o teren po byłej strzelnicy), a  projekt uchwały 
omówiony został  szczegółowo  na posiedzeniu komisji.  
Radni nie mieli pytań odnośnie tego punktu, Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 osób. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała nr XIII/94/2011 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.11 porządku posiedzenia 

Pani Sekretarz przedstawiła projekt Uchwały Nr XIII/95/2011 w sprawie ustalenia 
regulaminu określającego zasady korzystania z sal wiejskich na terenie Gminy Kleszczewo. 
Projekt uchwały, został przedstawiony na wspólnym posiedzeniu komisji podczas którego 
Pani Sekretarz  poinformowała o błędzie w § 2 ustęp 8, pkt.1 zamiast  słowo świetlica,  
powinno być słowo obiekt. 
Ponadto w projekcie uchwały dodano zapis dotyczący możliwości udostępniania obiektu na 
spotkania radnych z mieszkańcami, który zgłosił radny Drzewiecki  podczas posiedzenia 
komisji.   
Z sali padły pytania dotyczące wysokości kwoty wynajmu tych obiektów? 
Pani Sekretarz odpowiedziała, że kwoty zostaną ustalone przez Wójta  w drodze  zarządzenia, 
zgodnie z dyspozycją zawartą w § 3 ust. 1 uchwały. 

Sołtys Halina Michalak-Szczepaniak pytała czy dotyczy to także świetlicy wiejskiej w 
miejscowości Gowarzewo? Otrzymała odpowiedź, że oczywiście dotyczy to wszystkich tego 
typu obiektów na  terenie Gminy. Radny Drzewiecki z kolei pytał czy właściwym nie byłoby 
zawarcie w uchwale załącznika, który byłoby wykazem tych wszystkich sal, aby nie było 
wątpliwości? Pani Sekretarz odpowiedziała, że nie ma takiej potrzeby, bowiem wiadomo o 
jakie obiekty chodzi i są one w wykazie mienia gminnego. Wobec braku dalszych pytań 
Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała nr XIII/95/2011 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 12 porządku posiedzenia 
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Projekt Uchwały Nr XIII/96/2011 w sprawie warunków i trybu finansowania zadania 
własnego Gminy Kleszczewo w zakresie rozwoju sportu przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt 
uchwały przedstawiony został szczegółowy podczas posiedzeń komisji. Pani Sekretarz 
poinformowała, że projekt uchwały określa jakie warunki organizacyjne i finansowe 
wspierające rozwój sportu tworzy Gmina Kleszczewo oraz wskazuje jaki cel publiczny w 
zakresie sportu zamierza osiągnąć. Projekt uchwały określa również w jaki sposób udzielona 
zostanie dotacja dla klubów sportowych.  
Radni nie mieli pytań odnośnie tego punktu obrad, dlatego Przewodniczący przeszedł do 
głosowania. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Przeciw glosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała nr XIII/96/2011 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.13 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XIII/97/2011 w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej do usług 
świadczonych przez Zakład Komunalny w Kleszczewie w zakresie komunikacji autobusowej  
przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały omówiony został na posiedzeniach komisji i 
przewiduje ustalenie stawki dotacji w wysokości 1,82 zł plus podatek VAT od dnia 01 lipca 
br., dotychczasowa stawka dotacji wynosiła 1,21 zł plus podatek VAT . Załącznik do uchwały 
określa kalkulację nowej stawki, a jej wzrost spowodowany jest sukcesywnym wzrostem 
kosztów, w szczególności zaś wzrostem ceny oleju napędowego 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Pan Przewodniczący przeszedł do procedury 
głosowania. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała nr XIII/97/2011 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.14 porządku posiedzenia 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt Uchwały Nr XIII/98/2011 w sprawie zmiany budżetu na 
rok 2011. Pani Skarbnik poinformowała o dodatkowym materiale, który przekazała radnym 
przed rozpoczęciem sesji., dotyczącym  zmian budżetu, które nie były omawiane podczas 
posiedzenia komisji oraz  dodała, że w uzasadnieniu do projektu uchwały znajduje się 
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informacja dotycząca pisma  Regionalnej  Izby Obrachunkowej wzywającego do 
sprostowania błędu  w Uchwale z dnia 26.10.2011r., Pani Skarbnik  udzieliła również 
odpowiedzi na pytanie radnego Drzewieckiego zadane podczas posiedzenia komisji, 
dotyczące zmian w wynagrodzeniach nauczycieli. Pani Skarbnik poinformowała, że często 
zdarzają się tzw. migracje nauczycieli, chodzi tutaj przede wszystkim o fakt urlopów na 
poratowanie zdrowia oraz o uzyskiwanie stopni awansu zawodowego.  Po zsumowaniu  
wszystkich rozdziałów dotyczących wynagrodzeń  Zespołów Szkół  wydatki zwiększyły się o 
800 zł w Kleszczewie, a w Tulcach o 1400 zł. 
 Pani Skarbnik poinformowała także, że w załączniku Nr  2 w  wydatkach,  w dziale 751 
dopisane zostało przesuniecie pomiędzy paragrafami. Zmiana dotyczyła kosztów dojazdów 
członków obwodowych komisji wyborczych. Zmiany dotyczą również załącznika Nr  5, gdzie 
wprowadzono wydatek dla Gminy Kórnik za pobyt dziecka w przedszkolu publicznym i 
dotyczy jednego dziecka, które uczęszcza do przedszkola w gminie Kórnik, rodzice 
zamieszkują w gminie Kleszczewo, w związku z tym musimy za nie zapłacić jako gmina. 
Pytanie zadał radny Drzewiecki, odnośnie tej kwoty dotyczącej wynagrodzenia nauczycieli, 
zapytał czy w związku z powyższym są to jedynie wędrówki pomiędzy paragrafami?  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że  są  to przesunięcia pomiędzy działami (801 i 854) 
rozdziałami i paragrafami. 

Radny Rajchelt zapytał czy  rodzice muszą być zameldowani w naszej gminie,  aby gmina 
płaciła za dziecko uczęszczające do przedszkola na terenie innej gminy. Pani Skarbnik 
poinformowała, że rodzice nie muszą być zameldowani w naszej gminie, wystarczy, że złożą 
oświadczenie, ze zamieszkują na jej terenie.  Każda gmina otrzymuje listę dzieci, za które 
musi płacić, chodzi o dzieci które uczęszczają do przedszkoli poza terenem naszej gminy, 
lista podlega weryfikacji co miesiąc. 
Radny Rajchelt spytał czy na podstawie złożonego oświadczenia następuje płatność ?, 
natomiast radny Maćkowiak zapytał czy Urząd Skarbowy zwraca nam podatek dochodowy? 
Pani Skarbnik odpowiedziała twierdząco, ale zaznaczyła, ze Gmina płaci również za dzieci 
rodziców, którzy nie są zameldowania na terenie naszej gminy i w związku z czym nie 
otrzymuje z tego tytułu udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych. 
Radny Drzewiecki zapytał czy takie oświadczenie nie powinno być sprawdzane, bo przecież 
każdy z mieszkańców może złożyć oświadczenie do jakiego Urzędu Skarbowego chce płacić 
podatek. Być może  jako gmina powinniśmy złożyć oświadczenie do Urzędu Skarbowego, od 
kogo powinniśmy otrzymywać pieniądze. 
Pani Skarbnik stwierdziła, że ona byłaby za takim rozwiązaniem, ale niestety gmina nie ma 
prawa kontrolowania i wglądu do oświadczenia złożonego przez rodzica w Urzędzie 
Skarbowym, informacjami tymi dysponuje Ministerstwo Finansów, które nalicza planowane 
wpływy do budżetu. Natomiast ustawa o systemie oświaty  wskazuje obowiązek finansowania 
pobytu dziecka w przedszkolu na podstawie oświadczenia.   
Radny Rajchelt spytał czy jest więcej takich sytuacji wśród dzieci  chodzących do szkół?  
Pani Skarbnik odpowiedziała, że to jest inna sprawa, szkoły mają odrębne przepisy, a my w 
tej chwili mówimy o dzieciach uczęszczających do przedszkola. 

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania. 
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W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Ad.15 porządku posiedzenia 

 Przewodniczący Lesiński poinformował, że 21 listopada br. odbyło się wspólne 
posiedzenie Komisji Rady Gminy,  na którym omawiano uchwały, które zostały poddane dziś 
pod głosowanie. 

Ad.16 porządku posiedzenia 

 Przewodniczący oddał głos Wójtowi, który zdał relacje z działalności międzysesyjnej. 
Wójt poinformował o: 

Wydarzenia i spotkania 

• 27 października – spotkanie na temat bezpieczeństwa z uczniami I klas w Kleszczewie 
( podobne spotkania odbyły się 9 XII w Tulcach i w Ziminie) –uczniowie otrzymali 
kamizelki ostrzegawcze, 

• 2 listopada – UM- podpisanie umowy- modernizacja świetlicy Krzyżowniki- Śródka, z 
uwzględnieniem środków Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

• 8 listopada – Koło Pamięci Powstania Wielkopolskiego w Kleszczewie wysunęło 
inicjatywę budowy pomnika-tablicy w siedzibie gminy, proponowany termin 2013 
rok, 

• 11 listopada obchody Święta Niepodległości, odbył się koncert chórów Skowronki, a 
także Servi del Canto z parafii Tulce, wspierany przez GOKiS. Imprezę zorganizował 
GOKiS w Kleszczewie. Przed uroczystością, w kościele w Tulcach miała miejsce 
msza. 

• 17 listopada – odbyło się pasowanie na ucznia w szkole w Ziminie, 
• 19 listopada- odbyło się wręczenie pucharów i zakończenie sezonu Amatorskiej Ligi 

Piłki Nożnej, 
• 22 listopada – Walne Zgromadzenie Stowarzyszenia Światowid, przedstawiono 

projekt preliminarza wydatków na 2012 rok, 
• 26 listopada – odbyła impreza „Jezdym Poznańsko Pyra”, organizowanym przez ZS w 

Tulcach, 
• 26 listopada – odbył się dzień otwarty nowego przedszkola w Gowarzewie. 

Inwestycje i remonty: 

• Remont wraz z rozbudową budynku Ośrodka Kultury, w toku 
• Budowa dojazdu do Ośrodka Kultury wraz z parkingiem, 
• Zamontowanie trzech wiat przystankowych na ul. Poznańskiej, 
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• Park w Kleszczewie – zakończono nasadzanie roślin, umacnianie i obsadzanie skarp, 
• Rozpoczęto budowę chodnika na ul. Fiołkowej w Tulcach, 
• Naprawa gwarancyjna nawierzchni drogi w Markowicach ( 606 m) 

Poza tym Wójt poinformował o dodatkowych niepłatnych godzinach przeznaczonych dla 
mieszkańców (dla młodzieży ponad gimnazjalnej do 25 roku życia), na halach sportowych w 
Kleszczewie i w Tulcach. 

Wójt poprosił także zebranych o konsultacje odnośnie Małych Projektów, jest bowiem kilka 
pomysłów. Chodzi między innymi o plac zabaw w Śródce –Krzyżownikach, boisko w 
Komornikach i plac zabaw w Szewcach. Terminem złożenia odpowiednich dokumentów jest 
5 grudnia bieżącego roku, dlatego należy się nad tym zastanowić i wybrać najlepsze pomysły, 
które będą miały szansę doinwestowania, mowa jest o kwocie 25 tysięcy złotych za projekt. 
Limit dla Gminy wynosi 100 tys. zł, np. 4 wnioski po 25 tys. 2 z nich są już prawie 
ukończone: 

• Markowice, remont świetlicy 
• Zimin świetlica multimedialna, projekt zgłoszony przez stowarzyszenie Światowid. 

Wójt poprosił zebranych o dyskusje na ten temat i pomoc w wyborze właściwych projektów. 
Jako pierwszy głos zabrał radny Bytniewski, który stwierdził, że według niego dobrym 
pomysłem byłoby stworzenie warunków w miejscowości Szewce ( mowa tutaj o budowie 
placu zabaw), jest to już temat poruszany kolejny raz i w tej miejscowości nie ma miejsca 
rozrywki dla dzieci i młodzieży. 

Następna głos zabrała sołtys Gowarzewa, Halina Michalak-Szczepaniak, która stwierdziła, że 
powinno się przeznaczyć te środki na remont świetlicy w Gowarzewie, a nie na budowę 
siłowni zewnętrznej w Śródce – Krzyżownikach, jeżeli ten pomysł nie jest dobry wg Gminy, 
to pani sołtys również stwierdziła, że budowa w Szewcach placu zabaw jest bardzo ważna. 

Wójt odpowiedział, że jeżeli chodzi o różnicę pomiędzy świetlicą w Gowarzewie, a świetlicą 
w Śródce Krzyżownikach to ta druga jest w dużo gorszym stanie aniżeli ta w Gowarzewie. 
Jednakże jeżeli mowa o remoncie w Gowarzewie, to wszystkie dokumenty są już podpisane. 
Dlatego poprosił o cierpliwość, wyraził nadzieję, że w nadchodzącym roku budżetowym uda 
się to zrobić. 

Radny Urbaniak z kolei zgłosił propozycję budowy boiska w Komornikach, jest teren, poza 
tym duża liczba mieszkańców, którzy czekają na takie miejsce, poza tym stwierdził, że to był 
jego zamysł gdy startował w wyborach na radnego. 

Radny Drzewiecki z kolei zapytał czy jest wstępny szacunek każdej z tych inwestycji oraz 
czy w jednym wniosku można zawrzeć np. dwa punkty? 

Wójt odpowiedział że koszt każdego z tych przedsięwzięć to ok. 40 tysięcy złotych, 
połączenie ma miejsce w przypadku Śródki i Krzyżownik. Radny Drzewiecki pytał jaki jest 
udział własny Gminy w takim projekcie? Wójt odpowiedział, że 25 tysięcy wynosi dotacja, a 
resztę kosztów pokrywa gmina. 
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Radna Ratajczak zajęła głos stwierdzając, że być może należałoby wybrać te projekty, które 
maja największe szanse powodzenia. Wójt stwierdził, że wg niego najkorzystniejszy byłby 
projekt Krzyżowniki- Śródka, zgodził się z tym Przewodniczący Rady Gminy. W tym 
momencie głos zabrała pani Marianna Kończal z Krzyżownik, która poinformowała, że w 
projekcie tym chodzi o budowę w Krzyżownikach siłowni  zewnętrznej, która służyć będzie 
zarówno osobom młodym jak i starszym, ta forma aktywności szybko rozwija się w Polsce 
(przykład Poznania), poza tym chodzi także o postawienie tablicy historycznej o 
miejscowości oraz kosze do segregacji śmieci. Pani Kończal dodała, że jako miejscowość 
Krzyżowniki są bardzo aktywne i należałoby wynagrodzić mieszkańców za ich aktywny 
udział. 

Głos zajęła pani Halina Michalak- Szczepaniak stwierdzając, że w każdej miejscowości 
można zauważyć zachowania obywatelskie, w Gowarzewie też wiec wg niej nie jest to 
najważniejszy argument. Pani Kończal kontynuowała opisując, że chodzi o proste urządzenia 
do ćwiczeń, pod tzw. „chmurką” zamontowane na placu rekreacyjnym. Koszt całego 
przedsięwzięcia to 30 tysięcy złotych. Liczymy na dofinansowanie z Gminy pozostałych 
kosztów. 

Wójt odpowiedział, że jego propozycja dotyczy zakupu sprzętu dla 2 miejsc, nie tylko dla 
Krzyżownik, wnioski należy złożyć do 5 grudnia 2011, więc każdy z nich jesteśmy w stanie 
napisać. 

Sołtys Śródki, pani Jolanta Fludra opowiedziała się za swoja miejscowością, wyliczając 
zaangażowanie mieszkańców i ich wkład własny w postaci pracy i czasu przy przygotowaniu 
miejsca na plac rekreacyjny w Śródce. Radny Krzysztof Socha stwierdził, że należy wg niego 
wybudować plac zabaw w miejscowości Szewce bowiem nie ma tam miejsca gdzie dzieci 
mogłyby spędzać czas wolny, a poza tym plac zabaw jest już obiecany dla tej miejscowości 
od dłuższego czasu. 

Wójt zaproponował, aby zgłosić dwa projekty, Krzyżowniki- Śródka: budowa siłowni 
zewnętrznej oraz Komorniki: budowa boiska sportowego. Z kolei plac zabaw w miejscowości 
Szewce, zostanie wybudowany z funduszy Gminy. 

Radny Rajchelt stwierdził, że wg niego 30 tysięcy złotych, można by wydać na bardziej 
potrzebne i pilne inwestycje i projekty w gminie aniżeli siłownia pod chmurką. 
Przewodniczący Rady, odpowiedział, że 25 tys. to dotacja, a resztę pokrywa gmina wiec z 
budżetu Gminy kwota przeznaczona na to jest niewielka. 

Wskutek głosowania ostatecznie 12 radnych opowiedziało się za postulatem Wójta, aby 
zgłosić dwa projekty mianowicie: 

• Śródka –Krzyżowniki 
• Komorniki 

Pani Skarbnik poinformowała jednak zgromadzonych, że w budżecie Gminy nie ma takiego 
podpunktu dotyczącego finansowania tego typy projektów, dlatego należy się liczyć z tym, że 
jeżeli pieniędzy nie będzie, to niestety dofinansowania z Gminy nie będzie. 
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Ad.17 porządku posiedzenia 

Na poprzedniej sesji nie zgłoszono żadnych interpelacji. 

Ad.18 porządku posiedzenia 

Przewodniczący przeszedł do punktu odnośnie pytań i wolnych wniosków. 

• Jako pierwszy głos zajął sołtys Kleszczewa pan Eugeniusz Nowicki, zapytał o 
perspektywę wykupu budynków po likwidacji SUR, poinformował o problemach 
finansowych SUR w Kleszczewie, zadłużeniu tej placówki etc. 
Wójt odpowiedział, że przybliży ta sprawę radnym: mianowicie właścicielem gruntu 
jest gmina, a budynków Spółdzielnia Usług Rolniczych, w tym miejscu jest już 
likwidator, który chciał sprzedać zarówno grunt jak i budynki, ale gmina nie wyraziła 
zgody na zbycie gruntu, bowiem jest to ważny teren jeżeli chodzi o inwestycje 
komunalne - dlatego likwidator nie może sprzedać gruntu i zakończyć sprawy i 
wszystko przeciąga się w czasie. Jest tam prowadzona działalność gospodarcza w 
takim wiec układzie należności powinny być spłacane i dług nie powinien się 
zwiększać. 

• Jako kolejny głos zajął radny Drzewiecki pytał o spotkanie z uczniami i rozdawanie 
kamizelek, kiedy to było? Bowiem należałoby zaapelować do rodziców, aby je nosiły 
gdyż chodząc popołudniami ze szkoły są zagrożone wypadkami. Wójt odpowiedział, 
że wszyscy pierwszoklasiści dostali te kamizelki wiec teraz należy liczyć na 
roztropność rodziców. 

• Radna Ratajczak miała pytanie odnośnie przetargu w Tulcach czy już wiadomo kim 
jest kupujący? Wójt odpowiedział, że nie nastąpiło jeszcze podpisanie aktu 
notarialnego bowiem kupujący nie wpłacił należnej kwoty. Radna Ratajczak pytała 
również o to czy gmina będzie się wystawiać na przyszłorocznych targach 
inwestycyjnych? Wójt odpowiedział, że niestety takie wystawienie jest bardzo 
kosztowne (gmina Kleszczewo brała już kilkakrotnie udział w tego typu 
przedsięwzięciach, ale  promuje się w inny sposób, miedzy innymi w literaturze 
fachowej i poprzez instytucje takie jak: Państwowa Agencja Inwestycji Krajowej i 
Zagranicznej oraz Centrum Obsługi Inwestora. 

• Radny Bytniewski z kolei miał pytanie, w związku z wizytacją z kuratorium, czy jest 
uchwała dotycząca liczby dzieci w klasach, kiedy i jak należy dzielić dana grupę? 
Wójt odpowiedział, że taki przepis jest ale odnosi się tylko do dzieci uczęszczających 
do przedszkola, jeżeli chodzi o oddziały przedszkolne to nie ma takiego przepisu. 
Obecnie w naszych placówkach jest średnio 22 dzieci w klasie jest to więc w 
większości klas komfortowa sytuacja. Radny Bytniewski podziękował za odpowiedź. 

• Radna Zaradzka pytała z kolei czy istnieje zapis odnośnie bezpłatnych godzin na 
halach sportowych dla młodzieży gimnazjalnej, dlatego pytała czy każda z grup musi 
się określić? Wójt odpowiedział, że każdy ma prawo przyjść wolnych godzinach, Wójt 
stwierdził, że problem jest ostatnio  w tym że zbyt wiele osób przychodzi na jedną 
godzinę, wtedy może dochodzić do niemiłych sytuacji. Stad ten wniosek o dodatkowe 
bezpłatne godziny na hali. 
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• Radny Bytniewski nawiązując do wypowiedzi radnej Zaradzkiej, pytał także czy jest 
możliwość wydłużenia terminu otwarcia Orlika zmiany godzin funkcjonowania 
Orlików w miesiącu grudniu, wynika to z faktu że pomiędzy 15 a 18 na Orlikach są 
pustki, a wiele grup, zwłaszcza dorosłych mieszkańców chciałoby korzystać w 
godzinach od 17 do 21, czy jest taka możliwość rozluźniłoby to tez trochę grafik hal 
sportowych. Wójt odpowiedział, że termin został wydłużony do 15 grudnia i nie widzi 
przeszkód w zmianie godzin otwarcia w tych dniach. 

• Sołtys Mirosława Rutkowska prosiła o remont drogi na ul. Pocztowej w Tulcach, Wójt 
odpowiedział, że umowa z wykonawca jest już podpisana. 

• Radna Wojciechowska prosiła także, aby rozważyć budowę drogi w Nagradowicach 
do spółdzielni mieszkaniowej. Wójt odpowiedział, że jest w trakcie procedury 
przetargowej. 

• Sołtys Halina Michalak-Szczepaniak pytała o sfinansowanie wywozy śmieci przez ZK 
z koszy, które zakupiło Gowarzewo? Pani Skarbnik odpowiedziała, że każda z 
miejscowości powinna sobie zabezpieczyć fundusze na tego rodzaju projekty. Pani 
sołtys zauważyła jednak, że utrzymanie czystości leży w gestii Gminy. Radny 
Drzewiecki zauważył, że w Tulcach również mieszkańcy ustawili kosze ale sami je 
opróżniają. 
 
Jako ostatni głos zajął mieszkaniec Tulec, dokładnie ul. Fiołkowej, pan Maciej 
Napierała, który zgłosił problem niebezpieczeństwa jakie stwarzają ciężarówki oraz 
samochody osobowe na tej właśnie ulicy. Ulica jest jednokierunkowa mimo to nikt nie 
zwraca na to uwagi, pomimo skarg, próśb i zgłaszania sprawy na policję sytuacja się 
nie poprawia. Doszło do tego również zniszczenie mienia pana Napierały (płot). 
Dlatego zwrócił się on do władz samorządowych o pomoc w rozwiązaniu tego 
problemu, być może należałoby ustalić pewne zasady z developerem etc. 
Wójt przyznał rację panu Napierale, jest to problem zgłaszany przez mieszkańców tej 
ulicy. Ustalenia z developerem są odnośnie przejazdu ciężkiego sprzętu i pojazdów, 
ale głównym problemem wydaje się tutaj łamanie zasad przez budowlańców na 
miejscu, dlatego jest to trudne do wyegzekwowania. Jeżeli chodzi o policję to 
należałoby to zgłosić być może pisemnie. Do poprawy sytuacji przyczynić się ma 
budowa chodnika, który realizuje firma APP Projekt. Radna Wojciechowska 
dodatkowo nadmieniła, że policja nie ma specjalnego respektu wobec radnych 
bowiem ona wiele razy zgłaszała problem parkowania przed szkołą i również nie było 
żadnej interwencji. 
 
W związku z brakiem dalszych pytań i wniosków Przewodniczący Rady Gminy 
zakończył posiedzenie XIII Sesji o godzinie 18.30. 
 
 
Protokołowała                                              Za zgodność z porządkiem obrad 
Anita Pawlińska                                            Przewodniczący Rady Gminy  
                                                                          Henryk Lesiński 
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